

လေ့လာခြင်း(၉)

ယေရှုခရစ်တော်ပြန်ကြွလာခြင်း

ရွှေအာကမည သိဗ္ဗကျ ယုမဗုဒ္ဓ

ယေရှုခရစ်တော်၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည်သမိုင်းတွင်တကယ့် အဖြစ်အပျက်တရပ်ဖြစ်သည်။
 လူသားတို့ကယ်တင်ခြင်းရရန်မြော်လင့်ချက် သည့်င်းပေါ် မူတည်သည်။ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းအဖြစ်မှန်ရှိသကဲ့သို့သခင်
 ယေရှုဒုတိယအကြိမ်ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ ပြန်ကြွလာမည်လည်း ဘုရားသခင်၏
 ဂတိတော်၌ ရှိခဲ့သည်။ခရစ်တော်သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးနောက်ကောင်းကင်ဘုံသို့တက်ကြွသွားသည်။ ထိုအခါ
 ကောင်းကင်တမန်များက ဤသို့ တပည့်တော်တို့အား အာမခံချက်ပေးခဲ့သည်။
 -သင်တို့နှင့်ခွဲ၍ ကောင်းကင်သို့ဆောင်ယူခြင်းကို ခံတော်မူသော ထိုယေရှု သည်သင်တို့ မျက်မှောက်၌ ကောင်းကင်သို့
 ကြွသွားတော်မူမည်နည်းတူ တဖန် ကြွလာတော်မူလတုံဟုပြောဆို၏- (တခး၁၁)

ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာခြင်း၏ရည်ရွယ်ချက်

နုဏကမထျနု သိ ယုမဗုဒ္ဓရွှေအာကမည

ဆုတောင်း ပထနာတော်၌ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်မြေကြီးပေါ်
 မှာတည်ထောင်ပါစေသော ဟူ၍သခင်ယေရှုကသူ့ နောက်လိုက်အားဆုတောင်းရန်သင်ကြားခဲ့ပါသည်။
 -နိုင်ငံတော်တည်ထောင်ပါစေသော၊အလိုတော်သည်ကောင်းကင်ဘုံ၌ ပြည့်စုံသကဲ့သို့ မြေကြီးပေါ်မှာပြည့်စုံပါစေသော။- (မဖး၁၀)
 ထိုအချိန်မှာ ဒါဝိဒ်၏စကားရပ်များ ဖြည့်စွမ်းလိမ့်မည်။ -ဖြောင့်မတ်သော
 သူတို့သည်ပြည်တော်ကိုအမွေခံ၍အစဉ်အမြဲနေရကြလိမ့်မည်။- (ဆာ ၃၇း ၂၉)
 ယခုလောကီသားတို့ အစိုးရစနစ်ကိုဖြုတ်ချရန်၊ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော် တည်ထောင်ရန် ယေရှုသည်ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ပြန်ကြွလာမည်။
 သူသည်ကမ္ဘာ
 ပေါ်ရှိဆိုးသွမ်းမှုကိုပယ်ဖျက်ကာ ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်တော်ဖြင့်လွှမ်းမိုးမည်။ဘုရားသခင်၏နည်းလမ်းဖြင့်ယခုပြဿနာများကိုဖြေရှင်းမည်
 ။

ဤအတွက်ကြောင့်ပထမရာစု ဗီ ဌ ပေါလုကတိတုအား ဤသို့တိုက်တွန်း
 နိုးဆော်ခဲ့သည်။ -ကြီးမြတ်သော ဘုရားသခင်တည်းဟူသော ငါတို့ကို ကယ်တင်တော်မူသော အရှင်သခင်ယေရှုခရစ်၏
 ဘုန်းအသရေတော်ထင်ရှား ပေါ်ထွန်းခြင်းကိုင်း၊ ငါတို့သည်မြော်လင့်လျက်၊ဘုရားမဲ့တရားမဲ့နေခြင်း၊
 လောကီတပ်မက်ခြင်းကိုပယ်ရှားလျက် ယခုဘဝ၌ ကုန္ဒစောင့်ခြင်း၊ တရား သဖြင့်ကျင့်ခြင်း၊ ဘုရားဝတ်၌ မွေ့လျော်ခြင်း
 တို့ကိုပြုနေရမည် အကြောင်း၊
 ငါတို့ကိုဆိုးမသွန်သင်၍လူအပေါင်းတို့ကိုကယ်တင်တော်မူသောဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်သည်ထင်ရှားပေါ်ထွန်းလျက်ရှိ၏-
 (တိတုး၁၂-၁၃)

ခရစ်တော်မည်သည့်အချိန်ပြန်ကြွလာမည်နည်း

ရွှေအာကမည သိဗ္ဗကျ ယုမဗုဒ္ဓ

ကနဦးပိုင်းမှာ ခရစ်တော် ပြန်ကြွလာ၍ ကမ္ဘာလောကီသားတို့ကိုစစ်
 ကြောစီရင်ရန်၊ဘုရားသခင်သည်အထူးနေ့ ရက်ကိုသတ်မှတ်ခဲ့ပြီးပြီ။ပေါလုကတိသို့ဆိုသည်။
 -ခန့်ထားတော်မူသောသူအားဖြင့် လောကီသားတို့ကို ဖြောင့်မတ်ခြင်းတရား နှင့်ညီလျော်စွာ စစ်ကြောစီရင်မည့်နေ့ရက်ကို
 ချိန်းချက်တော်မူပြီ။ ထိုသူကို သေခြင်းမှ ထမြောက်စေတော်မူသောအားဖြင့် ခပ်သိမ်းသော လူတို့အား
 ယုံလောက်သောသက်သေကိုပြတော်မူပြီ။- (တခး၃၁)
 ခရစ်တော်သည်သူ၏ဟောကြားခြင်း၌ ယင်းအချက်ကိုရှင်းလင်းစွာပြောထားခဲ့သည်။ဘုရားသခင်၏ကြိုစည်တော်မှာတခုနှင့်တခုစနစ်တ
 ကျဖြစ်ပေါ် လျက်ရှိသော်လည်း၊ယေရှုပြန်ကြွလာမည့်တိကျသောအချိန်ကိုကားယေရှုမသိခဲ့ပါ။ ရှင်မာကုခရစ်ဝင်ကျမ်းအခန်းကြီး(၁၃)၌
 ယေရှုကတပည့်တော်တို့အားသူပြန် ကြွလာမည့်အညွှန်းလက္ခဏာများအချို့ကိုပြောခဲ့သည်။

-ထိုအခါလူသားသည်ကြီးစွာသောဘုန်းတန်ခိုးအာနုဘော်ကိုဆောင်လျက်မိုးတိမ်ကိုစီး၍ကြွလာတော်မူသည်ကိုမြင်ရကြလိမ့်မည်။-
(မာ ၁၃:၂၆)

သို့သော် -ထိုအချိန်မှာရီကိုကား၊ ခမည်းတော်မှတပါး အဘယ်သူမျှမသိ၊ ကောင်းကင်တမန်များမသိ၊ သားတော်လည်းမသိ။- (မာ ၁၃:၃၂)

**ခရစ်တော်သည်သူခိုးကဲ့သို့မမျှော်လင့်ဘဲပြန်ကြွလာမည်
ယုမဇုအာ အသ မနအကမည ကညနထစနခအနိပူ ငုန ဧ အဝန်**

ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာမည့် အကြောင်းကို ယနေ့ လူအများစုကရယ် မောစရာကိစ္စတရပ်ဟု ထင်ကြသည်။ ဤကိစ္စရပ်သည် ကျွန်ုပ်တို့အသက် တည်မြဲခြင်းနှင့်ဆက်နွယ်မှုရှိကြောင်း လေးနက်စွာ စဉ်းစားဆင်ခြင်မှုမရှိပေ။ တမန်တော်ပေတရုကထိုသူများ ဤသို့သတိပေးခဲ့သည်။

-ရှေ့ဦးစွာ သိမှတ်အပ်သော အရာဟူမူကား၊ နောက်ဆုံးသော ကာလ၌ ပြက်ယယ်ပြုတတ်သောသူတို့သည် မိမိတို့တပ်မက်ခြင်းအတိုင်းကျင့်နေ၍ သခင်ဘုရား ကြွလာမည်ဟူသော ဂတိတော်သည် အဘယ်မှာရှိသနည်း။ ဘိုးဘေးများအိပ်ပျော်သည့်နောက်ခပ်သိမ်းသောအရာတို့သည် ဖန်ဆင်းစက ဖြစ်သကဲ့သို့ဖြစ်မြဲဖြစ်ကြ၏ဟုဆိုလျက်၊ ကဲ့ရဲ့ခြင်းနှင့်တကွပေါ်လာကြလိမ့် မည်။- (၂ပေ ၃:၇-၉)

သို့ဖြစ်၍ဘုရားသခင်၏ဂတိတော် ဖြည့်စွမ်းရာတွင်နှေးကွေးခြင်းမရှိကြောင်းကျွန်ုပ်တို့အားသမ္မာကျမ်းမှ အာမခံချက်ပေးခဲ့သည်။ ကမ္ဘာတခုလုံးတုန်လှုပ် စေမည့်အဖြစ်အပျက်သည်ဘုရားသခင်သတ်မှတ်သည့်အချိန်အခါမှာ ဖြစ်ပေါ်မည်။

-သူခိုးသည်ညဉ့်အခါလာသကဲ့သို့၊ ထာဝရဘုရား၏ နေ့ရက်သည်လာလိမ့် မည်။- (၂ပေ ၃:၁၀)

ခရစ်တော်ညွှန်ပြသကဲ့သို့သူပြန်ကြွလာမည့်အချိန်မှာ ရီကိုဘုရားသခင်မှအပမည်သူမျှမသိနိုင်ပါ။ သမ္မာကျမ်းမှာလည်းတွက်ဆ၍မရနိုင်ပါ။

-ထိုကြောင့်သင်တို့သည်ပြင်ဆင်လျက်နေကြလော့။အကြောင်းမူကားသင်တို့မထင်မှတ်သောအချိန်မှာရီ၌ လူသားသည်ကြွလာလိမ့်မည် ။- (မ ၂၄:၄၄)

ဤသည်မှာ ယုံကြည်သူများက ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာခြင်းကို ယုံကြည်မှုနှင့် စောင့်မြော်ရန် လိုအပ်ကြောင်း သင်ကြားပါသည်။ အကြောင်းမှာ ဤအဖြစ် အပျက်ဖြစ်ပေါ်မည့်အထူးနေ့ရက်မှာရီသည် ဘုရားသခင်မှအပမည်သူမျှမသိ ခြင်းဖြစ်သည်။ဤအဖြစ်အပျက်ကိုမြော်ကိုးသူအတွက်ခရစ်တော် ၏ထင်ပေါ်

လာ ခြင်းမှာညဉ့်အခါမထင်မှတ်ဘဲသူခိုးရောက်လာသကဲ့သို့ဖြစ်မည်။

**ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာမည်ကိုညွှန်းပြသည့်လက္ခဏာများမရှိဘူးလား
၂။ အနမန ညသ ငညိင်ခအေငသည တုနည ယုမဇုအ တဂူ မနအကမည**

တပည့်တော်များကဤမေးခွန်းကိုစိတ်ဝင်စား၍သံလွင်တောင်ပေါ် ထိုင်နေစဉ်ခရစ်တော်အားမေးမြန်း၏။

-ထိုနောက် သံလွင်တောင်ပေါ်မှာ ထိုင်တော်မူစဉ် တပည့်တော် တို့သည် အခြားသူမပါဘဲ ချဉ်းကပ်၍ ထိုအမှုအရာတို့သည် အဘယ်ကာလမှဖြစ်မည် ကိုင်း ကိုယ်တော်သည်ကြွလာ၍ ဤကပ်ကမ္ဘာကုန်သော ပုပ္ဖန်မိတ်သည် အဘယ်နိမိတ်ဖြစ်မည်ကိုင်းအမိန့်ရှိတော်မူပါဟုလျှောက်ကြ၏။- (မ ၂၄:၃)

ခရစ်တော်၏ ဖြေကြားချက်နှင့် သမ္မာကျမ်းမှ ကြိုတင်ဟောကိန်းများဖြည့် စွမ်းသည့်အချိန်ကာလသည် ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာမည့် အချိန်ရောက်လုနီး

ကြောင်းရှင်းလင်းပြထားသည်။ဤအချိန်ကာလ၏နိမိတ်များသည်ခရစ်တော်၏နောက်လိုက်များအားအဆင်သင့်ပြင်ဆင်မှုရှိရန်တိုက်တွန်း လျက်ရှိသည်။

**ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာမည့်အမှတ်လက္ခဏာများ
၂။ ငါညသ် ယုမဇုအူနအကမည**

၁။ နောဇေါအမှတ်လက္ခဏာ

၂။ ငါညသ် ခြာန

ယေရှု၏ဖြေကြားချက်များ၌ တပည့်တော်များအားသမ္မာကျမ်း၌ ရှင်းလင်းသည့်ရေလွှမ်းမိုးခြင်းအကြောင်းကိုသတိပေးသည်။ခရစ် တော် ပြန်မကြွလာမှီကာလ၌ ထိုကဲ့သို့အလားတူ အခြေအနေများဖြစ်ပေါ်နေမည်။

-လူသားသည်ကြွလာသည့်အခါနောလက်ထက်၌ ဖြစ်ပေါ်သကဲ့သို့ဖြစ်လိမ့်မည်။ရေလွှမ်းမိုးခြင်းမဖြစ်မှီကာလ၌ နောသေသည် သဘောထဲသို့ဝင်သောနေ့ တိုင်အောင်လူများတို့သည်စားသောက်လျက်ထိမ်းမြားစုံဘက်လျက်နေ၍ရေလွှမ်းမိုးခြင်းရောက်သဖြင့် လူခပ်သိမ်းတို့ကို သုတ်သင်ပယ်ရှင်းသည့်တိုင်

အောင်သတိမဲ့နေကြသည့်နည်းတူလူသားကြွလာသောအခါ၌ ဖြစ်လိမ့်မည်။- (မ ၂၄:၃၇-၃၉)
နောလက်ထက် နောက်ခံပတ်ဝန်းကျင်အတွေ့အကြုံကိုကမ္ဘာဦးကျမ်းအခန်း ကြီး၆မှာတွေ့မြင်နိုင်ပါသည်။ဘုရားသခင်သည်အဘယ်ကြောင့်လူသားတို့ကိုဖျက်စီးရကြောင်းနှင့်လူ(၈)ဦးသာကယ်တင်ခြင်းရခဲ့ကြောင်း ရှင်းလင်းထားပါသည်။ ထိုအချိန်လူတို့၏စိတ်နေသဘောထားနှင့် ပြုမူနေထိုင်ပုံမှာသိသိသာ သာ ဆိုးသွမ်းနေသည်။ -ထိုအခါမြေကြီးသည် ဘုရားသခင်ရှေ့မှာ ပုပ်စပ် လျက်ရှိ၏မြေကြီးသည် အဓမ္မအမှုနှင့်ပြည့်စုံလေ၏- (က၆:၁၁)
ယခုခေတ်လူတို့သည် ဘုရားမဲ့တရားမဲ့သော အဓမ္မပြုမှုများကို နေ့စဉ် သတင်းစာ၊ အင်တာနက်၊ ရေဒီယိုနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားတို့မှ တွေ့မြင်ရသည်။
နောခေတ်လူတို့နေထိုင်ပုံများကိုထင်ဟပ်ကြသည်။ပေါလုကခရစ်တော်ပြန်မကြွလာမှီကာလလူတို့၏ပြုမူပုံများကိုဤသို့ဖော်ပြခဲ့သည်။
-နောင်ကာလသည် ခဲယဉ်းသောကာလဖြစ်မည်ဟု သိမှတ်လော့။ လူတို့ သည်ကိုယ်ကိုယ်ချစ်သောသူ၊ ဝါကြွားသောသူ၊ ထောင်လွှားစော်ကား သောသူ၊ သူ့အသရေကိုရှုတ်ချသောသူ၊ မိဘစကားကိုနားမထောင်သောသူ၊ ကျေးဇူးမရှိသောသူ၊ သန့်ရှင်းခြင်းမရှိသောသူ၊ ပကတိကြင်နာစုံမက်ခြင်း နှင့်ကင်းသောသူ၊ ရန်ငြိုးဖွဲ့သောသူ၊ ချောစားတတ်သောသူ၊ ကိုယ်ကုန်ကို မချုပ်တည်းနိုင်သောသူ၊ ပြင်းထန်သောသူ၊ သူတော်ကောင်းကိုမုန်းသောသူ၊ သစ္စာကိုဖျက်တတ်သောသူ၊ သတိပေးခြင်းကိုမခံသောသူ၊မာန်မာနနှင့်ယစ်မူး သောသူ၊ ဘုရားသခင်ကိုနှစ်သက်သည်ထက် ကာမဂုဏ်ခံစားခြင်းကိုသာ၍ နှစ်သက်သောသူ၊ဘုရားဝတ်၌ မွေ့လျော်ယောင်ဆောင်၍မွေ့လျော်ခြင်းတန်ခိုးကိုငြင်းပယ်သောသူဖြစ် ကြလိမ့်မည်။- (၂တီဗ:၁-၅)
ဤသို့သော သရုပ်ဖော်သည့် စကားရပ်များကို သေချာစွာ စဉ်းစားလျှင် သမ္မာကျမ်း၌ ကြိုတင်ဟောကြားထားသည်မှာ ယခင်ခေတ်ထက် ကျွန်ုပ်တို့ ခေတ်လူတို့နေထိုင်ပုံနှင့်ပို၍ အံဝင်ခွင်ကျဖြစ်သည်။

၂။ ဂျူးလူမျိုး၏အမှတ်လက္ခဏာ

နိဒါန်း

ယေရှုသည် တပည့်တော်များအား သူပြန်ကြွလာမည့်အချိန် လက္ခဏာတခု ကိုထပ်မံ၍ဥပမာတခုဖြင့်ပြောခဲ့သည်။
-သဘောသဖွယ်ပင်ကိုအစွဲပြု၍ ပုံသက်သေတခုကို မှတ်ကြလော့။ သဘော သဖွယ်ပင်သည် အခက်အလက်နု၍ အရွက်ပေါက်သောအခါ နွေကာလနီး သည်ကိုသင်တို့သိကြ၏- (မ ၂၄:၃၂)
ပရောဖက်ယေရမိကယေရမိအနာဂတ္တိကျမ်းအခန်းကြီး၂၄၅၅ ကုသရေလူမျိုးကိုညွှန်းသည့် သာဓကကို သဘောသဖွယ်ပင် အားဖြင့်ပြသည်။ ထိုအပြင် ယောလအနာဂတ္တိကျမ်း (အခန်းကြီး၁၇) မှာလည်း အလားတူ ညွှန်းထား သည်ကိုဖတ်ရှုနိုင်သည်။
ကုသရေလကို သဘောသဖွယ်ပင်ကဲ့သို့ -အခက် အလက်နု၍ အရွက်ပေါက်သည်- ကိုကြည့်ကြပါစို့။
ဤသည်မှာ ဘုရားသခင်ကပြန်ချခဲ့သော ဂျူးလူမျိုးများကမ္ဘာအရပ်ရပ်မှပြန် လည်စုစည်းလာ ခြင်းကိုညွှန်းပြသည်။(လုကာ ၂၁:၂၄၊တရားဟော ရာကျမ်း ၂၈: ၂၅၊၂၃-၂၄၊၂၇၊၆၄-၆၆) ယခုအခါ လူအများက ဂျူးလူမျိုး (ကုသရေလ) တို့ကို -အရွက်ပေါက်လာပြီ- ဟုသက်သေပြုကြသည်။ အကြောင်းမှာ သူတို့သည် ၁၉၄၈ခုနှစ် ကိုယ့်တိုင်းပြည် ထူထောင်လာခဲ့သည်။ ၁၉၆၇မှာ မြို့တော် ယေရုရှလင်ကိုရခဲ့သည်။
တူညီသောအဖြစ်အပျက်ကိုယေဇကျေလကပရောဖက်ပြုခဲ့သည်ကိုယေဇကျေလအနာဂတ္တိကျမ်း အခန်းကြီး(၃၇:၁-၁၄)တွင်တွေ့ရပါသည်။
ဤအချိန်မှာ ဂျူးလူမျိုးများသည်အရိုးစုများကဲ့သို့ဖြစ်ကြသည်။ ပရောဖက်က အရိုးတို့နှင့် ပြည့်သောချိုင့်ကိုတွေ့မြင်ခဲ့သည်။
-ဤအရိုးတို့သည် ကုသရေလအမျိုးအပေါင်းဖြစ်ကြ၏ ငါတို့အရိုးများ သည် သွေ့ခြောက်ကြ၏။ မြော်လင့်စရာမရှိ။- (ယေဇရူး:၁၁)
ထိုနောက်အရိုးများစုစည်းကာ အသားဖြင့်ဖုံးလွှမ်း၍ အသက်ကိုသွင်းသဖြင့် ကုသရေလတို့အသက်ရှင်လာ ၏။

-အသက်ရှင်စေခြင်းငှါငါသည်ကိုယ်အသက်ကိုသွင်းပေး၍သင်တို့ကိုနေရင်း ပြည်၌ နေရာချပေးမည်။- (ယေဇရူး:၁၄)

- ကုသရေလအမျိုးသားတို့ ရောက်သောတပီးအမျိုးသားနေရာ အရပ်ရပ်တို့မှ သူတို့ကို ငါခေါ်ခဲ့၍ စုဝေးစေပြီး လျှင်သူတို့ကို နေရင်းပြည်သို့ ပို့ဆောင်မည်။- (ယေဇုဒုး ၂၁)

ဘုရားသခင်၏ ဂတိတော်အတိုင်း ကုသရေလလူမျိုးစုမှာ သူတို့နေရင်းတိုင်း ပြည်သို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်ခဲ့သည်ကို တွေ့မြင်ရသည်။ နပျိုသော လူမျိုးစုဖွံ့ဖြိုးကာ သစ်ပင်ကဲ့သို့ အဖူးအညွန့် ထွက်နေသည်။ ပြန်လည်စုဝေးပြီး နောက်ဘာဆက်ဖြစ်မည်နည်း။

- ထိုမှတပီးသူတို့နှင့် မိသဟာယပဋိညာဉ်ကို ငါဖွဲ့၍ ထိုပဋိညာဉ်သည် နိစ္စထာဝရပဋိညာဉ်ဖြစ်လိမ့်မည်။ သူတို့ကို နေရာချ၍ များပြားစေမည်။ ငါ၏သန့်ရှင်းရာဌာနကို သူတို့အလယ်၌ အစဉ်အမြဲထားမည်။- (ယေဇုဒုး ၂၆)

ဂျူးလူမျိုး (ကုသရေလ) တို့၏ အမှတ်လက္ခဏာများသည် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်တည်ထောင်ခြင်း၏ ရှေးပြေးနိမိတ်လက္ခဏာများဖြစ်ကြကသည်။ ပရောဖက်ပြုချက်မှစိတ်လှုပ်ရှားဘွယ်ရာ ရုပ်လက္ခဏာများကို ကြည့်ခြင်းအား ဖြင့်ဘုရားသခင် အလုပ်လုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိနိုင်ပါသည်။ အကြောင်းမှာ ကုသရေလလူမျိုးစုတို့သည် ကမ္ဘာအရပ်ရပ်မှ ပြန်လည်စုဝေးလာပြီး နေရပ်တိုင်းပြည်ထူထောင်ကြသည်။ ကျွန်ုပ်တို့အားလည်း သတိပေးခဲ့သည်မှာ - ထိုနည်းတူထိုအကြောင်းအရာအလုံးစုံတို့ကို မြင်ရလျှင် လူသားသည်တံခါး ဝတိုင်အောင် အနီးသို့ ရောက်တော်မူသည်ကို သိမှတ်ကြလော့။- (မ ၂၄:၃၃)

ကုသရေလနှင့် ပတ်သက်သော ယေရုဇာလမြို့ကြီးတင်ဟောချက်

ရွှေကျွန်း ကမသစုနဝပ ယညညခနယညညညမနေ

ယေရုဇာလ သူ၏လူမျိုး၏ရှေးရှေးနှင့် နောင်လာမည့် ကြမ္မာများ၊ နှစ်ခုစလုံးရှင်းလင်းစွာ ဟောကိန်းထုတ်ထားခဲ့သည်။ နိုင်ငံကို ဦးဆောင်သည့် ခေါင်းဆောင်များသည် သူတို့၏ဘုရားသခင်လက်တော်ဆန့်ပြီး သူတို့ကို ကယ်တင်မည်ကို မမြင်နိုင်ကြပေ။ ဘုရားသခင်က သူ၏တဦးတည်းသောသား

၁၁၅

တော်ကို သူတို့၏ ကယ်တင်ရှင်မေရီယအဖြစ် စေလွှတ်ခဲ့သည်ကို သူတို့က ယေရုဇာလအား သေစေရန် တောင်းဆိုကြသည်။ ယေရုဇာလတိုင်းပေါ် မတက်မီ တပည့်များနှင့် တောင်ပေါ်မှာ ရပ်ပြီး ယေရုဇာလမြို့ကို ကြည့်ရာ တပည့်များက လှပ သည့် ဗိမာန်တော်ကို မြင်၍ အံ့ဘွယ်ရာ ချီးမွမ်းပြောဆိုကြသည်။ သို့ရာတွင် ယေရုဇာလမြို့ကို ကြည့်ရာ အဏိခတ်လိမ့်မည်ကို သာ မြင်၏။

- ကိုယ်တော်က ဤအရာများကို သင်တို့သည် ယခုမြင်ရကြ၏။ မဖြိုမချဘဲ ကျောက်တခုပေါ်မှာ တခုမျှမတည်မနေရသော အချိန်ကာလရောက်လိမ့်မည်ဟု မိန့်တော်မူ၏။ --- သူတို့သည် ထားဘေးဖြင့် ပျက်စီးခြင်းသို့ ရောက်ကြ လိမ့်မည်။ အခြားသော ပြည်အရပ်ရပ်သို့ ဘမ်းသွားကြလိမ့်မည်။ တပီးအမျိုးသားတို့သည် မိမိတို့အချိန်ကာလ မပြည့်မီတိုင်အောင် ယေရုဇာလမြို့ကို ခြေနှင့် နင်းကြလိမ့်မည်။- (လု ၂၁:၆ နှင့် ၂၄)

ဗီ ၇၀ မှာ ယေရုဇာလဟောကိန်းများ ဖြည့်စွမ်းခဲ့သည်။ ရောမဘုရင်ကတိတု ဦးဆောင်သည့် စစ်တပ်ကို စေလွှတ်ပြီး ပုန်ကန်သူများကို ခြေမှုန်းပစ်သည်။ ယေရုဇာလမြို့တော်သည် ပျက်ဆီးခံရပြီး မြေပြင်တခုလုံးမှာ ထွန်ယက်ပစ် သကဲ့သို့ ဖြစ်ခဲ့ရသည်။ တရားဟောရာ ကျမ်းအခန်းကြီး ၂၈ မှာ ဤဟောကိန်း

ထပ်မံဖြည့်စွမ်းခဲ့သည်။ တိုင်းပြည်တခုလုံး ပျက်စီးခံရ၍ ဂျူးလူမျိုးများ မိမိပြည်နယ်၌ လုံးဝနေခွင့်မရဘဲ နေရာအရပ်ရပ်သို့ ဖြန့်ကြဲခြင်းခံရသည်။ ဗီ ၁၃၅ မှာ ရောမဘုရင်က ဂျူးလူမျိုးများကို နှိမ်နင်းသည့် အမိန့်တခု ထုတ်ပြန် သည်။ ယေရုဇာလမြို့ကိုလည်း အမည်သစ် - ဗနုငေ ယစေအညညည- သို့ပြောင်း ပစ်လိုက်သည်။

ရာစုများစွာ၌ ယင်းဂျူးနယ်မြေနှင့် လူမျိုးမှာ ဆက်လက်ကျဆင်းခဲ့ကြသည်။ တိုက်ပွဲများစွာ၌ အဖမ်းခံရပြီး ကျွန်ုပ်တို့အဖြစ် ကမ္ဘာအရပ်ရပ်သို့ ရောင်းချခံရသည်။ အချို့မှာ ကံအားလျော်စွာ ထွက်ပြေး၍ ကုန်သည်များ ဖြစ်ခဲ့သည်။ ကုသရေလနယ်မှ အပ ကမ္ဘာအရပ်ရပ်သို့ ဂျူးလူမျိုးများ ပြန့်ကြဲခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်၏ ဂတိတော်မှာ အပြည့်အဝ ဖြည့်စွမ်းခဲ့သည်။ ကမ္ဘာအရပ်ရပ်မှာ ဂျူးလူမျိုးများကို တွေ့ရသည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်က သူတို့ကို နှစ်သိမ့်မှုမပေးခဲ့ပါ။

၁၁၆

ညှင်းပန်းနှိပ်စက်ခံရခြင်းနှင့် ဂျူးလူမျိုးအား ဆန့်ကျင်ခံရခြင်းသည် သူတို့ ရင်ဆိုင်ရသော နေ့စဉ်ဘဝအသက်တာ ဖြစ်နေသည်။ အနှစ် ၂၀၀၀ ကြာ ဂျူးနယ်မြေနှင့် လူမျိုးများမှာ ထိရောက်စွာ ဖိနှိပ်ခြေမှုန်းခြင်းခံရသည်။ ပြန်လည်ရှင်သန်လာရန် အံ့ဘွယ်ရာ ဖြစ်ရပ်လိုအပ်နေသည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်က ဤအံ့ဘွယ်ရာ ဖြစ်ရန် သူ၏ပရောဖက်များမှ တဆင့် ဂတိတော်ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ ၁၉၆၇ ခု ယေရုဇာလမြို့ကို ကုသရေလ (ဂျူး) များက ရခဲ့သည်။ အနှစ် ၂၀၀၀ ကြာ ကာလ ယေရုဇာလမြို့သည် ပထမဦးဆုံး ကုသရေလ လူမျိုး၏ အုပ်ထိန်းမှုအောက် ရောက်ရှိခဲ့သည်။

ဣသရေလပြန်လည်ရှင်သန်လာခြင်း

မုဆိုးနာသမည

ယေရမိ၏ ဟောကိန်းမှာ အလွန်ရှင်းလင်းလှပါသည်။ - ငါသည် အမျက်ဟုန်းဟုန်းထွက်၍ အမျက်အရိန်အားကြီးသည်နှင့် သူတို့ကိုနှင်ထုတ် ရာတိုင်းပြည်ရှိသမျှတို့မှတစ်စုသိမ်း၍ ဤအရပ်သို့ဆောင်ခဲ့ပြီးလျှင်ငြိမ်ဝပ် စွာနေစေမည်။- (ယေ ၂၃:၃၇)

ဣသရေလလူမျိုးများ ပြန်လည်ရှင်သန်လာစေရန်၊ သူတို့ကိုအသစ်သောစိတ် နှလုံးနှင့်သဘောသစ်ကိုပေးမည်ဟုဘုရားသခင်ကပြောခဲ့သည်။ တကယ်ဘဲသူတို့မှာ ကမ္ဘာအရပ်ရပ်မှပြန်လည်စုစည်းလာကာ ခွန်အားနှင့်ရဲ စွမ်းသတ္တိတိုးပွားလာသည်မှာ အံ့ဩစရာဖြစ်သည်။ အနှစ် ၂၀၀၀ ကြာမျှမ်းဆီးချုပ်နှောင်ခြင်းခံခဲ့ရသည့် ဂျူးလူမျိုးသည်ခွန်အားလျော့နည်း လာပြီးမတွန်းလှန်သည့်အခြေအနေရောက်ရှိနေသည်။ တိုက်ပွဲဝင်ရန်စိတ်ဆန္ဒနှင့်အစွမ်းသတ္တိကိုဘုရားသခင်က ပယ်နှုတ်ခဲ့သည်။ သို့သော် ဣသရေလလူမျိုးမူလအခြေအနေသို့ ပြန်ရောက်ရန်နှင့်ပရောဖက်ပြုချက်များဖြည့်စွမ်းသည့်အချိန်မှာ ရီရောက် သည့်အခါသူတို့မှာ အသစ်သောစိတ်သဘော ရရှိခဲ့သည်။ မိမိ၏တိုင်းပြည်ပြန်ရရန် ဆက်လက် တိုက်ပွဲဝင်ခဲ့သည်။ ထိုစဉ်သူတို့၏နယ်မြေသည်အင်္ဂလိပ်ကအုပ်စိုးနေသည်။ အင်္ဂလိပ်ကလည်းပြန်ပေးရန် သဘောတူခဲ့သည်။ ထိုနောက်ဣသရေလ လူမျိုးသည်တိုက်ပွဲ၏ စက်ကရိယာကဲ့သို့ဖြစ်ကာ မိမိလူမျိုး ၆၅၀၀၀၀ က

၁၁၇

အာရပ်နှင့်အီဂျစ်တို့စုပေါင်းအင်အား ၄၀၀၀၀၀၀၀ နှင့် ရင်ဆိုင်တိုက်ခိုက်နေ ရသည်။ ယခင်ကကဲ့သို့ ဘုရားသခင်သည် သူ၏လူများကိုအောင်ပွဲသို့

ဦးဆောင်ခဲ့သည်။ ပရောဖက်ပြုချက်အတိုင်းမှန်ကန်ခဲ့သည်။ ယေဇကျေလ အခန်းကြီး ၃၆ နှင့် ၃၇ များ၌ ပါဝင်သည့် ထူးခြားသည့်ပရောဖက်ပြုချက်များ ဖြည့်စွမ်းခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်သည် လူမျိုးစုများ၏ကြံ့ခိုင်မှုကိုစိုးမိုးသူဖြစ် ကြောင်းထင်ရှားပါသည်။ အိမ်မက်အားဖြင့်ပရောဖက်များကဣသရေလလူမျိုးပြန်လည်စုစည်းကာ၊ သူတို့ပိုင်နယ်မြေသို့ပြန်ရောက်မည်။ ထိုနေရာ၌ သူတို့သည်ကြီးမားသောစစ်တပ်တစ်ဖွဲ့ဖြစ်မည်။

- သင်တို့ကို အတိုင်းတိုင်းအပြည်ပြည်တို့က ငါခေါ်ခဲ့၍ စုဝေးစေပြီးလျှင် သင်တို့နေရင်းပြည်သို့ပို့ဆောင်မည်။ ----- စိတ်နှလုံးသစ်ကိုငါပေးမည်။ သဘောသစ်ကိုသွင်းထားမည်။ ----- ဘိုးဘေးတို့အားငါပေးသောပြည်၌ သင်တို့သည်နေရ၍ငါ၏လူဖြစ်ကြလိမ့် မည်။- (ယေ ၄၆:၂၆၊ ၂၈)

ထိုနောက်အချိန်များပြည့်သော ချိုင့်သည်စွမ်းအားကြီးသောစစ်တပ်များဖြစ်လာသည်။ ဘုရားသခင်ကထိုထက်အာမခံချက်ပေးသည်မှာ - သူတို့သည်အသက်ရှင်၍အလွန်များသောဗိုလ်ခြေဖြစ်လျက်မတ်တပ်နေကြ၏-----

ဣသရေလအမျိုးသားတို့ရောက်သောတပါးအမျိုးသားနေရာအရပ် ရပ်တို့မှသူတို့ကိုငါခေါ်ခဲ့၍ စုဝေးစေပြီးလျှင် သူတို့ကို နေရင်းပြည်သို့ပို့ ဆောင်မည်။- (ယေ ၄၇:၁၀၊ ၂၁)

၁၉၄၈ ခုနှစ်မှစ၍ ခြောက်သန်းကျော် ဂျူးလူမျိုးများက ဣသရေလပြည်သို့ပြန် ရောက်ခဲ့သည်။ နောက်တဆင့် အဓိကဖြစ်ရပ်မှာ ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာပြီး

ဣသရေလတိုင်းပြည်၌ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်တည်ထောင်မည်။ ထိုနောက်ဆက်လက်တကမ္ဘာလုံးသို့ ပြန့်နှံ့ သွားမည်။

၁၁၈

၃။ နေဗုခဒ်နေဇာမင်းအိမ်မက်၏နိမိတ်လက္ခဏာ

နုဗုဒါည သံ နြာကခွဒိညနပပမေချီ မနုဇာ

လှေလာခြင်း (၃) ၌ ဤအိမ်မက်ကိုပြည့်စုံစွာရှင်းလင်းခဲ့ပြီ။ ကမ္ဘာ့ သမိုင်းဖြစ်စဉ်ကို ဒီယေလကအဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုခဲ့သည်။ ရောမအင်ပါယာကြီး ပြိုကွဲပြီး နောက်ယခုကျွန်ုပ်တို့ခေတ်ကိုယ်စား၊ ရုပ်တု၏ခြေနှင့် ခြေချောင်း ခေတ်ရောက်ရှိကြောင်းတွေ့ ရသည်။ တိုင်းပြည်အချို့မှာ (သံ)ကဲ့သို့ အင်အား ကြီးပြီးအချို့မှာ (သရွတ်)ကဲ့သို့ အင်အားနည်းကြသည်။ ယင်းတို့သည် ခိုင်မြဲအောင်စုစည်း၍မရနိုင်ပါ။ ဒီယေလကဆက်လက်ပြောဆိုခဲ့သည်မှာ -

- ပျက်စီးခြင်းသို့မရောက်နိုင်သော နိုင်ငံတခုကို ထိုမင်းကြီးများလက်ထက်၌ ကောင်းကင်ဘုံရှင်ဘုရားသခင်သည်တည်ထောင်စေတော်မူမည်။- (ဒ် ၂:၄၅)

ဤကျမ်းချက်သည် ဒီယေလ၏ပရောဖက်ပြုချက်ဖြည့်စွမ်းသည့်တိုင်အောင် ကမ္ဘာပေါ် အင်ပါယာကြီး နောက်ထပ်မရှိနိုင်ကြောင်းကိုပြသည်။ တမန်တော်

ပေါလုသည်ဒီယေလ၏ ဟောပြောချက်ကိုလုံးဝယုံကြည်သဖြင့်ကောလောသဲ မှယုံကြည်သူများအား အားပေးစကားပြောနိုင်သည်။ အကြောင်းမှာသူသည် ခရစ်တော်အမှန်ပြန်ကြွလာမည်ကိုသူသိသည်။

- ငါတို့အသက်တည်းဟူသော ခရစ်တော်သည် ထင်ရှားတော်မူသောအခါ ငါတို့သည်လည်း ထိုသခင်နှင့်အတူ ဘုန်းကြီး၍ ထင်ရှားကြလတံ့။- (ကောဇုး၄)

၄။ ကမ္ဘာ့ယေဘုယျမငြိမ်သက်မှုနိမိတ်လက္ခဏာ

• နျင်ည သိင်္ဂါနညနမဋ တသမ္ဘိ ကညမဇ္ဈအ

ယေရှု၏တပည့်တော်များက သူပြန်ကြွလာမည့်အမှတ်လက္ခဏာနှင့် ကပ်ကမ္ဘာဆုံးသည့်အမှတ်လက္ခဏာများကိုမေးခဲ့သည်။ ယေရှုကကမ္ဘာပေါ်ရှိ နိုင်ငံတိုင်းခက်ခဲမှုများတွေ့ကြုံပြီး လူအမျိုးမျိုးမငြိမ်မသက် စိုးရိမ်ကြောက်လန့်လျက်ရှိမည်။ ထိုအခါခရစ်တော်သည် ဘုန်းတန်ခိုးအာနုဘော်ဆောင် လျက်ပြန်ကြွလာမည်။

၁၁၉

- ထိုအခါနေ့လကြယ်ကွတ်တို့၌ ပုပုနိမိတ်ထင်ရှားလိမ့်မည်။ မြေကြီးပေါ်မှာလည်းလူအမျိုး မငြိမ်မသက်စိုးရိမ်ကြောင့်ကြခြင်း၊ သမုဒ္ဒရာလှိုင်းတိုင်းကြီး

ခြင်း၊ မြေကြီးပေါ်မှာ ဖြစ်လတံ့သော ဘေးများကိုမြော်၍ ကြောက်လန့်သဖြင့် လူများတို့၏အသက်ဆုံးခြင်းအမှုအရာတို့သည် ဖြစ်ကြလိမ့်မည်။ အကြောင်း မူကားကောင်းကင်တန်ခိုးတို့သည် တုန်လှုပ်ကြလိမ့်မည်။ ထိုအခါလူသား

သည်ကြီးစွာသော ဘုန်းတန်ခိုးအာနုဘော်ကိုဆောင်လျက် မိုးတိမ်ကိုစီးလျက် ကြွလာသည်ကိုမြင်ရကြလိမ့်မည်။- (လု၂း ၂၅-၂၇)

ခရစ်တော်ပြောဆိုခဲ့သည့် နေ့လ၊ ကြယ်များသည် အာဏာပိုင်အုပ်စိုးသူများ ကိုယ်စားပြုသည်။ သမုဒ္ဒရာလှိုင်းကို ကမ္ဘာလူအမျိုးမျိုး ကိုယ်စားပြုသည်။ (ယေရှု ၅၇း ၂၀) ကမ္ဘာလူအမျိုးမျိုးတို့သည် စုစည်း၍ဖြစ်ပျက်နေသော အခြေ အနေများကို မကြေပျက်ကြသဖြင့် အတူတကွ အုပ်စိုးသူများကို တော်လှန်ကြ သည်။ တညီတညွတ်တည်းဟစ်အော်၍ အုပ်စိုးသူများမှာ လုံခြုံမှုကင်းမဲ့သည့် အခြေအနေသို့ရောက်ရသည်။ ဤအမှတ်လက္ခဏာကိုရုပ်ပုံကားချပ်တခုအနေနှင့်တွေ့မြင်နိုင်သည်။ တွေးခေါ်ရှင်များလည်းကမ္ဘာ့ နောင်ရေးမည်သို့ဖြစ်မည်ကိုမပြောတတ်တော့ပေ။ ဤစိတ်ရှုပ်ထွေးစေသော ကမ္ဘာ့ပြဿနာများကို လူ့အစိုးရကမည်သို့ ဖြေရှင်းနိုင်မည်နည်း။ စစ်ပွဲမှာ အဆက်မပြတ်ဖြစ်ပေါ် လျက်ရှိပြီး ထွက်မြောက်ရာလမ်းမရှိဖြစ်နေသည်။ ခရစ်တော်ကဤသို့သော မငြိမ်မသက်မှုများ လူမျိုးတိုင်းနိုင်ငံတိုင်းမှာ ဖြစ်နေသည်ကိုမြင်ရသည့်အခါ သူပြန် ကြွလာမည့်နိမိတ်လက္ခဏာတခုပင်ဖြစ်သည် ဟုပြောခဲ့သည်။

အထက်ပါအဖြစ်အပျက်များသည် ယခုကမ္ဘာ့လောက၏ အခြေအနေကိုရုပ်ပုံပေါ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ တဖန်ခရစ်တော်ကဤကမ္ဘာ့ အဖြစ်အပျက်များသူပြောခဲ့သည့်အတိုင်းဖြစ်သည့်အချိန်သူပြန်ကြွလာတော့မည်ကိုကျွန်ုပ်တို့စောင့်မြော်နေရမည်။ - ထိုအခါလူသားသည် မိုးတိမ်ကိုစီးလျက်ကြွလာသည်ကိုမြင်ရကြ လိမ့်မည်။- (လု၂း ၂၇) မေ့ဟောင်းမှာဒံယေလကလည်း ယေရှုပြန်ကြွလာချိန် ထိုကဲ့သို့သော ကမ္ဘာ့ အခြေအနေကိုပရောဖက်ပြုခဲ့သည်။

၁၂၀

- ထိုကာလ၌ သင့်အမျိုးသားချင်းတို့၏ အမှုကိုစောင့်သော အရှင်ကြီး မိကျေလသည် (ခရစ်တော်ကိုညွှန်းသည်) ပေါ်လာလိမ့်မည်။ လူမျိုးတစ်စုတမျိုးမျှဖြစ်သည်ကာလမှစ၍ ထိုကာလတိုင်အောင် မဖြစ်စဖူးသော ဆင်ရဲဒုက္ခကပ်ကာလသည်ရောက်လိမ့်မည်။ ထိုကာလအခါစာစောင်၌ စာရင်းဝင်သမျှသော သင်၏အမျိုးသားချင်းတို့သည် ကယ်လွတ်ခြင်းသို့ ရောက်ကြလိမ့်မည်။ ထိုကာလအခါ မြေမှုန့်၌ အိပ်ပျော်သောသူများတို့သည် နိုးကြလိမ့်မည်။

အချို့တို့ကားထာဝရအသက်ရှင်ခြင်းနှင့်အချို့တို့ကားရှက်ကြောက်ခြင်း၊ ထာဝရအသရေပျက်ခြင်းနှင့်နိုးကြလိမ့်မည်။- (ဒံ ၂း ၁-၂) ကျွန်ုပ်တို့သိသည်အတိုင်း ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော် တည်ထောင်ခြင်း သည် ဘုရားသခင်၏ ကြံစည်တော်ဗဟိုအချက်အချာ ဖြစ်သည်။ ယေရှုပြန် ကြွလာမှသာလျှင် ဂတိတော်ဖြည့်စွမ်းလိမ့်မည်။ ယေရှုကိုယ်တိုင်ကလည်း သူပြန်မကြွလာမှီအချိန်ကာလ၌ ဖြစ်ပေါ်မည့် ကမ္ဘာ့အခြေအနေကို ကြိုတင် ဟောကြားခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

၅။ လာမည့်ကမ္ဘာ့ပဋိပက္ခများ

• န သောဠေါ တသမ္ဘိ သည့်ဇအ

ဣသရေလ၏ပရောဖက်များက ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာချိန်၌ ဖြစ်ပေါ်မည့်ကိစ္စအခြေအနေများသည် ဣသရေလလူမျိုးစုနှင့်တကွ အခြားကမ္ဘာပေါ်ရှိ လူမျိုးများပါ ထိခိုက်မှုရှိနိုင်သည်။ ငါးအချိန်ကာလကို နောက်ဆုံးနေ့များဟု၍ခေါ်ဆိုကြသည်။

- အချင်းလူသားရော ရှုပြည်၊ မေရှက်ပြည်၊ တုဗလပြည်ကို အစိုးရသော မာဂေါဂ ပြည်သားဂေါဂမင်းတဘက်၌ မျက်နှာထား၍ ပရောဖက်ပြုလျက် အရှင်ထာဝရဘုရား၏ အမိန့်တော်ကိုဆင့်ဆိုရမည်မှာ ----- (ယေဇုး ၂၃)

ဤအခန်းကိုသေချာစွာဖတ်ရှုလျှင် ထိုနိုင်ငံများနှင့်အပါအဝင် ဖါရှား (အီရန်) အီသီယိုးပီးယားနှင့် လိဘီယ (ယေဇုး ၅) တို့အား ဘုရားသခင်က ဣသရေလကိုတိုက်ခိုက်ရန် အတင်းအဓမ္မစေခိုင်းနေကြောင်း ယုံမှားစရာမရှိပါ။ ဥပမာအား

ဖြင့်အငယ်(၈)ကိုဖတ်ကြည့်ပါ။

- ကြာ မြင့်စွာကာလလွန်ပြီးမှ သင်သည် အုပ်ချုပ်ရသော အခွင့်ရှိလိမ့်မည်။
ထားဘေးနှင့်လွတ်၍လူအမျိုးမျိုးထဲကနှုတ်သော ပြည်သားကြာ မြင့်စွာ ဆိတ်ညံ့လျက်နေသော ကုသရေလတောင်တို့အပေါ် သို့တဖန်ဆောင်ခဲ့သော ပြည် သားတို့ရှိရာသို့ နောင်ကာလ၌ သင်သည်စစ်ချီ၍လာလိမ့်မည်။ ထိုပြည်သား

တို့သည်လူအမျိုးမျိုးထဲကနှုတ်ဆောင်သောသူဖြစ်သည်။- (ယေဇုကး၈)

ဖော် ပြပါပြည်နယ်များဖွဲ့ စည်းသည့်ပြည်ထောင်စုကြီးသည်မြင့်မြတ်သည့်နယ်မြေ-ကုသရေလ၏ မြောက်ပိုင်းဒေသ၌ အင်အားစုစည်းနေကြ၏ စိတ်ဝင်

စားစရာတခုမှာ ကုသရေလလူမျိုးသည် ယခုအချိန်မှာ ယခင်ကကဲ့သို့ပင် နိုင်ငံ၏ မြောက်ပိုင်းဒေသ နယ်စပ်လုံခြုံရေးအတွက် သတိထားနေရသည်။ လွန်ခဲ့သောအနှစ် ၂၅၀၀ ရာခန့်၌ အာရှမ်း (ဗျူမမေညေ) လူမျိုးများခြိမ်းခြောက်သကဲ့သို့ ယခုမျက်မှောက်ကာလမှာ (စိုင်းရေးရမ်း) နှင့် ဗမေညေ လူမျိုးစု သည်မြောက်ပိုင်းဒေသမှအင်အားကြီးနှင့်ခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိနေသည်။ ထိုအချိန်အခါ ပရောဖက်ယေဇကျေလမှတစ်ဆင့် မြောက်ပိုင်းကျူးကျော်သူနှင့် ပတ်သက်၍ပြောဆိုခဲ့သည်မှာ - မြင်းစီးသောသူအလုံးအရင်းအပေါင်းအားကြီးသောစစ်သူရဲအပေါင်းတို့နှင့်တကွမြောက်ပိုင်းမှအမျိုးမျိုးလာမည်။ ပြည်ကိုမိုးအုံ့သကဲ့သို့ ငါ၏ လူကုသရေလအမျိုးသားတို့ကိုတက်၍တိုက်လာမည်။ နောင်ကာလတွင်ငါ၏ပြည်တဖက်၌ သင့်ကိုငါဆောင်ခဲ့မည်- (ယေဇုကး၁၅၊ ၁၆) နောင်ကာလမှာ ဖြစ်မည်ကို ဆိုထားသည်။

မကြာမီကာလမှာ ဤပြည်နယ်များဖွဲ့ စည်းသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးသည် ကုသရေလအမျိုးကို တိုက်ခိုက်လိမ့်မည်ဆိုလျှင် ခက်ခဲသည့်ကိစ္စတရပ် မဟုတ်ပါ။ အကြောင်းမှာ သမိုင်းလေ့လာသည့် ကျောင်းသားများ ဂေဂေါဂါ မာဂေါ၊ မေရက်နှင့်တူဗလတို့သည် နေ့စဉ်အသား - ယာဖက် - မှဆင်းသက်သည့် အမျိုးအနွယ်များဖြစ်ကြောင်းကို ဝန်ခံသဘောတူခဲ့ကြသည်။ ပါရှား (အီရန်) အိသိယိုးပီးယားနှင့် လိဘီယတို့သည် ကုသရေလ၏အရေးပါသော ရန်ဖက်နိုင်ငံများဖြစ်ကြသည်။ ပရောဖက်ယေဇကျေလကဘုရားသခင်၏

ဩဇာအာဏာဖြင့်ပြောခဲ့သည်မှာ ယင်းနိုင်ငံများသည်- ယာဖက်- အမျိုးအနွယ်များနှင့်စုပေါင်းပြီးနောက်ဆုံးနေ့မှာ မြောက်ပိုင်းဒေသကိုသိမ်းပိုက်လိမ့်မည်။

ကုသရေလ၏မြောက်ပိုင်းတည့်တည့်မှာ (ဗမေ) စိုင်းရီးယားနိုင်ငံဖြစ်သည်။ ယင်းသည်ကုသရေလ၏ (ဗမေ) အာရပ်ရန်သူများမှ တနိုင်ငံဖြစ်သည်။ မြောက်ဖက်ဆက်သွားလျှင် (ဗမာနညေ) အာမေးနီးယားနိုင်ငံကိုဖြတ်ပြီး

သာ၍ခက်ခဲသည့် အရပ်သို့ရောက်ခဲ့သည်။ ယင်းအရပ်များမှာ အများစုက ယခင်ရုရှားနိုင်ငံမှ လွတ်လပ်ရေးရခဲ့သည့်ပြည်နယ်များဖြစ်ကြသည်။ စိတ်ဝင်

စားစရာတရပ်မှာ ထိုပြည်နယ်များသည် အများစု မူစလင်နိုင်ငံများ ဖြစ်ကြ၍ ကုသရေလကိုဆန့်ကျင်သည့်နိုင်ငံများဖြစ်ကြသည်။

ယခုအချိန် ကြိုတင်ဟောကိန်းလေ့လာသူများက သမ္မာကျမ်း၏ပရောဖက်ပြု ချက်များ၏အကျိုးရလဒ်တရားသေပြောဆိုခဲ့လျှင် မိုက်ရှူးရာကျမည်။ ဘုရား သခင်တပါးတည်းသာလျှင်သူ၏ကြိုစည်တော်အကျိုးရလဒ်ကိုဆုံးဖြတ်ပိုင်ခွင့်ရှိသည်။ ကျွန်ုပ်တို့မှတ်မိရမည်မှာ - ထိုကြိုစည်တော်သည် ကမ္ဘာမြေပေါ် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော် ပြီးပြည့်စုံသည်ထိတည်ထောင်ခြင်းဖြစ်သည်။

ခရစ်တော်သည် ကမ္ဘာမြေပေါ် အနှစ် ၁၀၀၀ အုပ်စိုးလိမ့်မည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်၏ နတ်ကပတ်တော်ကိုလေ့လာသူများအမှန်ဖြစ်ခဲ့လျှင်သတိနှင့် စောင့်မြော်သူများလည်းဖြစ်မည်။ ခရစ်တော်က သူ၏နောက်လိုက်များအား သတိပေးခဲ့သည်မှာ - -စောင့်မြော် ရမည်- - -သင်တို့အရင်သည် အဘယ်

အချိန်နာရီ၌ ရောက်လာမည်ကိုသင်တို့ မသိသောကြောင့်စောင့်နေကြလော့။- (မ ၂၄:၄၂)

ကျွန်ုပ်တို့သည် ကမ္ဘာ့ဇာတ်ခုံကိုကြည့်လျှင်မည်သည့်အရာများကိုတွေ့မြင် ကြသနည်း။ ကုသရေလလူမျိုးက မိမိပိုင်ပြည်နယ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ သည်ကိုတွေ့မြင်ခဲ့သည် ပရောဖက်ယေဇကျေလအခန်းကြီး၃၇၌ ဟောကိန်း များဖြည့်စွမ်းနေကြောင်းတွေ့ရသည်။ ကုသရေလပတ်ဝန်းကျင်ရှိနိုင်ငံများက ကုသရေလကိုမုန်းတီးကြသည်။ အာရပ်မူစလင်နိုင်ငံများက စုစည်းကာ ပြည် ထောင်စုကြီးဖြစ်၍ ဘုရားသခင်၏ လူများကို ပင်လယ်ဘက်သို့ နှင်ထုတ် ရန်ကြိုးစားနေကြသည်။

- ကုသရေလ၏နာမကိုနောက်တဖန်အောက်မေ့စရာမရှိစေခြင်းငှါလာ ကြသူတို့အမျိုးကိုပယ်ဖြတ်ကြကုန်အံ့ဟုဆိုကြပါ၏။- (ဆာရုး၄)

သမ္မာကျမ်း၏ ပရောဖက်ပြုချက်များကို စိတ်ဝင်စားစွာ လေ့လာသူများသည် ဆာလံကျမ်းအခန်းကြီးရာကိုသေချာစွာ ဖတ်ရှုလျှင်များစွာသော အကျိုးရရှိနိုင်ပါသည်။ အထူးသဖြင့် ဆာလံကျမ်း၌ ဖော်ပြသည့် နိုင်ငံများသည် ယခင်က သရေလတို့၏ ရန်သူများဖြစ်ခဲ့ကြသည်။ ယခုလည်း ဘုရားသခင်၏ လူများနှင့် နယ်မြေကို လူယက်နေကြသေးသည်။ ယေဇကျေလအခန်းကြီး(၃၈)၌ ဖော်ပြသည့် မြောက်ပိုင်းကျူးကျော်သူများ- သည် အထက်ကဖော်ပြသည့် နိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းကာ ယေရုရှလင်မြို့ကို တိုက်ခိုက်သည့်ဘက်၌ ဘုရားသခင်က နေရာချ ထားပေးသည်။

- ယေရုရှလင်မြို့ကို တိုက်စေခြင်းငှါ လူမျိုးအပေါင်းတို့ကို ငါစုဝေးစေမည်- (ဇာ ၁၄:၂)
- ထိုနေ့ ရက်ကာလ၌ အထက်ကသိမ်းသွားခြင်းကိုခံရသော ယုဒပြည်သူ ယေရုရှလင်မြို့သားတို့ကို ငါဆောင်ခဲ့ပြန်သော အခါ ခပ်သိမ်းသော လူမျိုးတကာတို့ကို ငါသည် စုဝေးစေ၍ ယောရှုဖတ်ချိုင့်သို့ ခေါ်ခဲ့မည်။- (ယော ၃၃:၁၂)

ကျွန်ုပ်တို့သည် ယုံမှားခြင်းမရှိသင့်ပေ။ ထိုနေ့ ရက်အခါ ဘုရားသခင်သည် လူတို့၏ အရေးအခင်းသို့ တဖန်ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မည်။ ကမ္ဘာမြေပေါ်၌ သူ၏ အလိုဆန္ဒပြည့်စုံစေမည်။

- ကွပ်မျက်ရာချိုင့်၌ လူများစည်းဝေးလျက်၊ လူများစည်းဝေးလျက်ရှိကြ၏ ကွပ်မျက်ရာချိုင့်၌ ထာဝရဘုရား၏ နေ့ရက်သည် ရောက်လုနီးပြီ- (ယော ၃၄:၁၄)
- ထာဝရဘုရားသည်လည်း ဇိအုန်တောင်ပေါ်က ကြွေးကြော်၍ ယေရုရှလင်မြို့ထဲက အသံကိုလွှင့်တော်မူသဖြင့် မိုးကောင်းကင်နှင့် မြေကြီးသည် တုန်လှုပ်လိမ့်မည်။ သို့ရာတွင် ထာဝရဘုရားသည် မိမိလူတို့၏ ခိုလှုံရာ၊ ကုသရေလအမျိုးသားတို့၏ အစွမ်းသတ္တိဖြစ်တော်မူလိမ့်မည်။ ငါသည်လည်း ငါ၏သန့်ရှင်းသော ဇိအုန်တောင်ပေါ်မှာ နေသော သင်တို့၏ ဘုရားသခင် ထာဝရဘုရားဖြစ်ကြောင်းကို သိကြလိမ့်မည်။ ယေရုရှလင်မြို့သည်

လည်း သန့်ရှင်းလိမ့်မည်။ နောက်တဖန် ထိုမြို့ကို တပါးအမျိုးသားမနင်းရ။- (ယော ၃၄:၁၆-၁၇)

ထိုအချိန်အခါသည် ကမ္ဘာမြေကို အုပ်စိုးမည့် ယေရှုခရစ်တော် ပြန်ကြွလာမည့် အချိန်ဖြစ်သည်။ များစွာသော ပရောဖက်များ၌ အထူးသဖြင့် ယောလ၊ ဇာခရီ နှင့် အတူပရောဖက်ကြီးဟောရှာယ၊ ယေရမိနှင့် ယေဇကျေလတို့က ဘုရားသခင်၏ ကြံစည်တော်ကို ဖော်ပြခဲ့သည်။ သတိနှင့်စောင့်မြော်သူ တဦးအနေနှင့် ဘုရားသခင်၏ ကြံစည်တော်အဆင့်ဆင့်ကို ရှာဖွေလေ့လာရမည်။ အကြောင်းမှာ အဆင့်တိုင်း သမ္မာကျမ်း၌ ကြိုတင်ဟောကိန်းအရ နောက်ဆုံးနေ့၊ နောက်ဆုံးသော အဆိုးနှင့် အကောင်း ယှဉ်ပြိုင်တိုက်ခိုက်ခြင်းသို့ ရောက်လုနီးပြီ ဘုရားသခင်၏ ဘုန်းတော်ထင်ရှားသည့် နေ့ရက်သို့ ဦးတည်လျက်ရှိသည်။ တိုက်ပွဲ၏အဆုံး အကျိုးရလဒ်ကို ပရောဖက်ဇာခရီက ဤသို့ ဆိုခဲ့သည်။

- ထာဝရဘုရားသည် တပြည်လုံးတွင် ရှင်ဘုရင်ဖြစ်တော်မူမည်။ ထိုနေ့ရက်၌ ထာဝရဘုရားတပါးတည်းနာမတော်တပါးတည်းဖြစ်တော်မူမည်- (ဇာ ၁၄:၉)

ခရစ်တော် ပြန်ကြွလာခြင်းသည် အဖြစ်မှန်တခု ယုမဏ္ဍုလ မနုအာမည ဇ် ခေအ

ခေတ်အဆက်ဆက်မှာ ဖြစ်သော နိမိတ်လက္ခဏာများသည် နောင်ကာလမှာ ဖြစ်ပေါ်မည့် ကိစ္စရပ်များဖြစ်ပေါ်လာလိမ့်မည်ကို ပြသလျက်ရှိသည်။

ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင် ဤကမ္ဘာမြေကို အုပ်စိုးမည့် နိမိတ်လက္ခဏာများ ပြည့်စုံလုနီး၍ ယေရှုခရစ်တော်သည် ကမ္ဘာလောကတံခါးဝရောက်နေလျက်ရှိသည်။ လောကီသားများ အံ့အားသင့်၊ မမြော်လင့်သည့် အချိန်မှာ ရှိမှာ ကမ္ဘာကို ဝင်ရောက်သိမ်းပိုက်လိမ့်မည်။ ဤနိမိတ်လက္ခဏာများကို တွေ့မြင်၍ အဓိပ္ပာယ်လည်းနားလည်သည့်အခါ ကျွန်ုပ်တို့သည် စိတ်ထိခိုက်တုန်လှုပ်မှုမရှိဘဲ ဆက်လက်စိတ်ငြိမ်စွာ နေနိုင်မည်လော။

ဤလက္ခဏာများကို တွေ့မြင်၍ စဉ်းစားပြင်ဆင်မှုမရှိလျှင် မိုက်မဲသော သူများ ဖြစ်ကြလိမ့်မည်။ ခရစ်တော် ပြန်ကြွလာခြင်းသည် ညသန်းခေါင်သူခိုးဝင်လာ သကဲ့သို့ ဖြစ်မည်။

အခြားနည်းလမ်းမှာ - ဤနိမိတ်လက္ခဏာများကို တွေ့မြင်၍ အဆင်သင့် ပြင်ဆင်ပြီး သတိထားစောင့်မြော်နေလျှင် နောက်မကျသေးပါ။ ယေရှုက - ထိုအမှုအရာတို့ကို ဖြစ်စေရသော အခါသင်တို့ကို ရွေးနှုတ်သော အချိန်ကာလ ရောက်လုနီးသည်ကို ထောက်သဖြင့် မြော်ကြည့်၍ ခေါင်းကို ကြွကြလော့ဟု မိန့်တော်မူ၏- (လု ၂၁:၂၈) ယခုမျက်မှောက် အခြေအနေကြောင့် ဝမ်းနည်းပူဆွေးမည့် အစား ကျွန်ုပ်တို့သည် အထက်ကို မြော်၍ ကယ်တင်ခြင်းရရန် ကယ်

တင်ရှင်ယေရှုကိုစောင့်မြှောက်နိုင်သည်။ ဘုရားသခင်၏ ဘုန်းအာနုဘော်မထင် ရှားမှီကျွန်ုပ်တို့သည် ခရစ်တော်၌ ဘေးမဲ့ရာခိုလှုံမှုကို ရှာယူနိုင်ပါသည်။ ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအာနုဘော်ထင်ရှားသည့်နေ့တွင် (မနုအေ ဝေ သံ ဝသိ ဗျာဒိအပ) လောက၏ဆိုးသွမ်းမှုအားလုံးကိုဖျက်ဆီးနှစ်မြုပ်စေမည်။

ယေရှုပြန်ကြွလာသည့် ကိစ္စရပ်သည် ကျွန်ုပ်တို့အတွက်အလွန်အရေးကြီးပါသည်။ကျွန်ုပ်တို့ ယခုလက်ရှိဘဝနှင့်နှောင်ကံကြမ္မာတို့နှင့်ပါဝင်ပတ်သက်မှုရှိသည်။သမ္မာကျမ်းစာကကျွန်ုပ်တို့အားထာဝရအသက်ရရှိရန်နှင့် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်၌ နေရာရရှိရန်မြှောက်လှည့်ချက်ကိုကမ်းလှမ်းခဲ့သည်။ခရစ်တော်သည်ကမ္ဘာမြေကို စစ်ပြေငြိမ်းခြင်းနှင့် ဖြောင့်မတ်ခြင်းဖြင့် အုပ်စိုးမည်။ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် စိတ်ထဲ၌ တည်ရှိနေသည်သာ မဟုတ်ဘဲ၊ ကမ္ဘာမြေပေါ်မှာစစ်မှန်သည့်နိုင်ငံတော်တည်ထောင်မည်ဖြစ်သည်။

အသိပညာ ကြွယ်ဝသောသူများသည် အောက်ပါအတိုင်း ကောက်နုတ်၍နိဂုံး ချုပ်ပြောဆိုလိမ့်မည်။

- ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာခြင်းသည်အသက်ရှင်ရေးနှင့်ပတ်သက်သည့်အရေး ကြီးကိစ္စရပ်ဖြစ်သည်။
- ဘုရားသခင်၏နုတ်ကပတ်တော်သတိပေးချက်ကိုလျစ်လျူရှုမရပါ။
- ယခုမျက်မှောက်ဘဝအသက်တာသည်ထာဝရကျေနပ်မှုကိုမပေးနိုင်ပါ။

၁၂၆

- ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်(သတင်းကောင်း)စေတနာလိတရားကိုယုံကြည်ပြီး ဗဟိုဖိခံယူကာ ခရစ်တော်၏နာမ၌ ကယ်တင်ခြင်းရရန်လိုအပ်ပါသည်။
- ယေရှုပြန်ကြွလာစဉ်ကျွန်ုပ်တို့သည်ယေရှုနှင့်အတူရှိနိုင်မည်လော။ကျွန်ုပ်တို့တယောက်ချင်း၏ဆိုးပြတ်ချက်ပေါ်မှာမူတည်သည်။အကြောင်းမှာထိုနေ့တွင်ယေရှုကဖြောင့်မတ်သောသူနှင့်မဖြောင့်မတ်သောသူတို့ကိုပိုင်းခြားလိမ့်မည်။
- တဖန်သင်တို့သည်ပြောင်းလဲ၍ ဖြောင့်မတ်သောသူ၊ မဖြောင့်မတ်သောသူ ဘုရားသခင်၏အမှုတော်ကိုဆောင်သောသူ၊မဆောင်သောသူတို့ကိုပိုင်းခြား၍သိကြလိမ့်မည်။- (မာလုး၁၈)

လေ့လာခြင်း(၉) - အကျဉ်းချုံးများ

- ယေရှုခရစ်တော်ပြန်ကြွလာခြင်းသည်အဖြစ်မှန်တရပ်ဖြစ်သည်။
- ယေရှုကောင်းကင်ဘုံတက်ကြွစဉ်၊ ကောင်းကင်တမန်များက ယေရှုပြန် လည်ကြွလာမည်ဟုတိပေးခဲ့သည်။
- ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော် ကမ္ဘာမြေပေါ်၌ တည်ထောင်ရန် ယေရှုပြန်ကြွ လာမည်။
- ဘုရားသခင် တပါးတည်းသာလျှင် ယေရှုပြန်ကြွလာမည့်နေ့ ရက်ကိုသိ သည်။
- များစွာသော နိမိတ်လက္ခဏာများသည် ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာချိန်နီး ကြောင်းညွှန်းပြနေသည်။
- ကျွန်ုပ်တို့၏မျက်မှောက်အခြေအနေနှင့်နှော ဓေတိအခြေအနေကိုနှိုင်းယှဉ်လျှင်တူညီကြသည်။
- ဂျူးလူမျိုးတို့က မိမိနယ်မြေသို့ပြန်လည်ရောက်ရှိခြင်းသည် အသက်ရှင် သော နိမိတ်လက္ခဏာ တခုဖြစ်သည်။
- ကျွန်ုပ်တို့သည်နေ့ဗုဒ္ဓါနေ့ဇာမင်းအိပ်မက်၏နောက်ဆုံးအဆင့်၌ ရောက်ရှိနေသည်။
- ခရစ်တော်ပြန်ကြွမလာမှီ၊ ကမ္ဘာမြေပေါ်မှာ မငြိမ်သက်မှုများ ဖြစ်ပွားနေ မည်။

၁၂၇

- ကုသရေလအိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ၏ရန်လိုခြင်းများကိုသတိထားမိသည်။

ဖတ်ရှုရန်ကျမ်းပိုဒ်များ
 ယေဇ ၃၇။ ယေဇ ၃၈။ တ ၃။ တဒး-၁၂။ လူ ၂ဒး၁
 ၁သက်သာလောနီ။ ၂သက်သာလောနီ။

လေ့လာခြင်း(၉)-မေးခွန်းတိုများ

၁။ ယေရှုသည်အဘယ်ကြောင့်ကမ္ဘာမြေပေါ် ပြန်ကြွလာရသနည်း။

- (က) သူပြန်မလာပါ (ခ) ဘုရားသခင်နိုင်ငံတော်ကိုတည်ထောင်ရန်
- (ဂ) စစ်ပွဲကိုတားမြစ်ရန် (ဃ) ရောဂါကိုကုသရန်

၂။ ယေရှုပြန်ကြွလာမည့်နေ့ ရက်ကိုမည်သည့်ကတိကျသိသနည်း။

- (က) တမန်တော်များ (ခ) ဘုရားသခင်
- (ဂ) ယေရှု (ဃ) ပေါလု

၃။ ယေရှုပြန်ကြွလာမည်ကိုမည်သည့်နေရာမှအညွှန်းပြသနည်း။

- (က) ကျမ်းစာထဲမှာ (ခ) ကြယ်တာရာမှာ
- (ဂ) သတင်းစာများမှာ (ဃ) ဂျူးလူမျိုးရဲဥပဒေများမှာ

၄။ ကမ္ဘာ၏ မည်သည့်အခြေအနေကို ယေရှုက နောဇေတ်နှင့် နှိုင်းယှဉ် သနည်း။

- (က) ကုသရေလလူမျိုးမိမိပိုင်နယ်သို့ ရောက်ခြင်း
- (ခ) ကုသရေလမြောက်ပိုင်းရန်သူများကျူးကျော်ခြင်း
- (ဂ) အကြမ်းဖက်မှုနှင့်သာယာမှုကိုလိုက်စားခြင်း
- (ဃ) အချို့အားနည်းသောလူမျိုးစုနှင့်အားကြီးသောလူမျိုးစု

၅။ မသဲအခန်းကြီး ၂၄:၂၂-၂၇၅ မည်သည့် ရုပ်ပုံအမှတ်ကို ကုသရေလလူမျိုး အားဥပမာအညွှန်းပြသနည်း။

- (က) အရိုးခြောက်ချိုင့်ဝှမ်း (ခ) ဖရောင်းတိုင်တိုင်

၁၂၈

- (ဂ) သင်္ဘောသဖန်းပင် (ဃ) သင်္ဘောတစင်း

၆။ နေဗုခဒ်နေဇာမင်းအိပ်မက်၏ မည်သည့်အပိုင်းသည် ယေရှုပြန်ကြွလာ မည်ကိုပြသနည်း။

- (က) ရွှေဖြင့်ပြုသောခေါင်းပိုင်း (ခ) သံဖြင့်ပြုသောခြေပိုင်း
 - (ဂ) သံတပိုင်းသရွတ်တပိုင်း (ဃ) ကြေးဖြစ်သောဝမ်းပိုက်
- ရိုသောခြေချောင်းများ နှင့်ပေါင်

၇။ ရှင်လုကာ ခရစ်ဝင်ကျမ်း ၂၁: ၂၅ ၌ -သမုဒ္ဒရာလှိုင်းတံပိုးကြီး- ဟူသော

စာကြောင်းသည်မည်သည့်လူတန်းစားကိုညွှန်းသနည်း။

- (က) သန့်ရှင်းသူ (ခ) အုပ်စိုးသူများ
- (ဂ) ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူများ (ဃ) သာသနာပြုများ

၈။ ကုသရေလ၏မြောက်ပိုင်းတည့်တည့်မှာမည်သည့်နိုင်ငံတည်ရှိသနည်း။

- (က) အမေရိက (ခ) အီဂျစ်
- (ဂ) စိုင်းရီးယား(ပမေ) (ဃ) ရုရှား

၉။ ဒိယေလာ ၂:၁၅ မိကွလသည်မည်သူကိုညွှန်းသနည်း။

- (က) နောဇ (ခ) ဒိယေလာ
- (ဂ) ယေဇကျေလ (ဃ) ယေရှု

၁၀။ ယေရှုပြန်ကြွလာမည်ကိုမည်သည့်နိမိတ်လက္ခဏာများကရှေ့တော်ပြေး ပြသနည်း။

- (က) ဂျူးလူမျိုးများကမိမိပိုင်နယ်ကုသရေလသို့ပြန်ရောက်ခြင်း
- (ခ) ကမ္ဘာ့မငြိမ်မသက်မှုများ
- (ဂ) ကုသရေလအိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ၏ပြုမှုပုံ
- (ဃ) အကြမ်းဖက်မှုများ